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Openstaande vragen inloopavond MJB 2018-2021  9 januari 2017 

 

Samenleving 

 
1. Op blz. 91 wordt Presikhaaf Bedrijven als verbonden partij beschreven. De gemeentelijke 
financiële bijdrage wordt tot aan 2021 weergegeven en loopt af.  Betekent dit dat dit een aflopende 
regeling is?  
Antwoord:  
Ja, dit betekent dat dit  een aflopende regeling is. Dit wordt veroorzaakt door de invoering van de 
nieuwe Participatiewet; hierdoor is  geen instroom meer mogelijk in de sociale werkvoorziening. Dit 
vertaalt zich in minder rijkssubsidie en een afname (natuurlijk verloop) van het aantal SW-mensen. 
 
2. Wat zijn de huidige beslistermijnen van de aanvragen schuldhulpverlening? 
Antwoord: 
Een beslissing tot het doen van een aanbod of tot het weigeren van schuldhulpverlening is een 
besluit in de zin van de Algemene wet bestuursrecht en moet binnen 8 weken na de formele 
aanvraag genomen worden. In de Awb is opgenomen dat een ‘redelijke termijn is in ieder geval 
verstreken wanneer het bestuursorgaan binnen acht weken na ontvangst van de aanvraag geen 
beschikking heeft gegeven, noch een mededeling als bedoeld in artikel 4:14, derde lid, heeft 
gedaan’. 
 
3. Wat zijn de uitgaven van Zevenaar aan Caleidoz? Welke financiële bijdrage levert Doesburg 
aan Caleidoz? Wat zijn de verhoudingen t.o.v. elkaar? Welke prestatie-afspraken zijn er gemaakt 
met Caleidoz door Zevenaar? 
Antwoord:  
Het basissubsidiebedrag voor 2018 is: 
(deel voormalig Zevenaar) € 1.051.457 
(deel voormalig Rijnwaarden) € 294.975 
Totaal dus een bedrag van € € 1.346.432 
 
Met het afgeven van de subsidiebeschikkingen voor 2018 eind vorig jaar (eenmalig 2 door de 
gemeentelijke herindeling) is er een subsidiekader voor Caleidoz. Zoals ook in voorgaande jaren, 
wordt in het eerste kwartaal een prestatieplan uitgewerkt door Caleidoz (als opdrachtnemer) en de 
gemeente (als opdrachtgever). In principe is het een voortzetting van de bestaande afspraken. Er is 
sprake van een flexibel prestatieplan, vanwege de ontwikkelingen in het sociaal domein (zoals de 
verbinding met de gebiedsteams). Hierdoor kan ingespeeld worden op actualiteiten/actuele 
ontwikkelingen. 
 
De gemeente Doesburg heeft een eigen subsidierelatie met Caleidoz. Dat staat los van de 
subsidierelatie met Zevenaar.  
 
4. Op blz. 39 worden de indicatoren van cliënten met een maatwerkarrangement Wmo 
weergegeven. Waarom laat de begroting 2018 daarbij een verhoging zien, terwijl we daarbij al hoger 
zitten dan het landelijk gemiddelde?  
Antwoord: 
Uit de volgende twee bronnen:  

1. Bevolkings- en huishoudensprognose 2017 - Provincie Gelderland 21 maart 2017 
2. CBS | Bevolkingstrends september 2016  

Is het volgende te concluderen: 

 De grijze druk neemt in 2018 verder toe. Vooral in de vergrijsde Gelderse regio’s 
(Achterhoek, Stedendriehoek en de Liemers) neemt de grijze druk aanzienlijk toe.  

http://wetten.overheid.nl/BWBR0005537/2018-01-01#Hoofdstuk4_Titeldeel4.1_Afdeling4.1.3_Paragraaf4.1.3.1_Artikel4:14
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 De kleinere gemeenten vergrijzen bovengemiddeld snel. Deze trend zet zich door tot 2030. 
Weliswaar komen er ook in de grote steden meer ouderen bij, maar het tempo van 
vergrijzing ligt beduidend lager dan dat in de kleinere gemeenten. In 2030 is rond 25 procent 
van de inwoners van de kleinere gemeenten 65-plusser tegen ongeveer 15 procent in de 
grote steden. 

 De groep huishoudens van 75 jaar en ouder neemt de komende jaren niet alleen door de 
vergrijzing in omvang toe, maar ook omdat ze langer thuis blijven wonen door de 
extramuralisering van zorg.  

 
De sterke toename van het aantal ouderen heeft ook gevolgen voor het aantal 
maatwerkarrangementen Wmo.  
 
5. Graag inzicht in het verstrekte budget PGB: aantal mensen vs de staffel € 5.000 / € 10.000 / € 
15.000 en hoger.  
Antwoord:  
  

Aantal burgers met PGB budget:   

€ 0 - € 5.000 202 

€ 5.000 - € 10.000 32 

€ 10.000 - € 15.000 13 

> € 15.000 12 

Totaal 259 

 
6. Bijdrage aan Ataro is voor 2018 gesteld op € 1.749 mio. Wat gaf Zevenaar voor 2017 hieraan 
uit? 
Antwoord: 
De raming voor 2018 van (afgerond) € 1.749.000 is gelijk aan de bijdrage die over 2017 is verstrekt 
aan Ataro bv. In deze raming, opgenomen onder programma 5, , voor 2018 is nog geen rekening 
gehouden met de trendmatige aanpassing (indexering) voor 2018 van 1,4%. 
In de begroting 2018 is de indexering als stelpost geraamd onder, programma 0, algemene baten en 
lasten. 
 
7. Ataro kent een interim-directeur. Zijn er afspraken gemaakt over de tijdelijkheid hiervan 
ervan uitgaande dat dit hoge(re) kosten met zich meebrengt? 
Antwoord: 
In het bestuurlijk overleg van 3 oktober 2017 heeft voormalig wethouder Hendriksen gesproken met 
de voorzitter van de Raad van Commissarissen de heer van de Burgt over de situatie met betrekking 
tot de interim-directeur.  
Door de voorzitter is aangegeven dat ze op korte termijn aandacht gaan besteden aan de invulling 
van een nieuwe directeur. Uiteindelijk bepalen de Raad van Commissarissen of en wanneer er een 
nieuwe directeur geworven zal worden.  
Wethouder van Dellen zal bij het eerst volgende overleg  met de Raad van Commissarissen 
informeren over de stand van zaken. 
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Ruimte 

 

8.  Pagina 46, onder 7.5: Wat is “hernieuwbare “elektriciteit en waarom is het % zo laag ten 
opzichte van het landelijke gemiddelde. Is dat positief is dat negatief?  

Antwoord:  

Hernieuwbare elektriciteit is elektriciteit die is opgewekt uit wind, waterkracht, zon of biomassa. 

De bron van de cijfers is Rijkswaterstaat Klimaatmonitor  (daar put ‘waarstaatjegemeente.nl’ ook 
uit). Hoe RWS aan deze gegevens komt is niet (snel) te achterhalen. 

Een duiding van het %: In Zevenaar wordt 1,1% hernieuwbare elektriciteit gebruikt (landelijk 
gemiddelde zou dit 12,1% zijn) 

 

9.  Pagina 47, onder 7.3.2:  Als doel wordt geformuleerd dat 75% van het afval in 
Zevenaar gescheiden wordt aangeboden. Maar bij de kengetallen wordt voor de jaren 2016, 2017 en 
2018 68% genoemd. Hoe zit dat ? 

Antwoord: 

De genoemde 75% is de landelijke doelstelling die de gemeente in 2020 moet halen. De wijzigingen 
die de harmonisatie van het afvalsysteem met zich meebrengt, moet er ook toe gaan leiden dat die 
doelstelling in 2020 gehaald wordt. 

 

10. Pagina 48, onder 7.4: Er staat hier niets vermeld over de verplichting dat bedrijven 
duurzaamheidsinvesteringen moeten treffen die binnen vijf jaar kunnen worden terugverdiend. 
Moet daar hier niet iets over vermeld worden? 

Antwoord: 

Noodzakelijke energiebesparingen /duurzaamheidsinvesteringen door inrichtingen (bedrijven)   
worden door de ODRA (Omgevingsdienst) meegenomen in de reguliere milieucontroles. Dit betreft 
een verplichting vanuit de milieuwetgeving (activiteitenbesluit). Deze controles brengen geen extra 
kosten met zich mee. 

In 2017 zijn afspraken gemaakt in het kader van het Gelders Energie-akkoord en de Nota 
Vastgoedbeleid Gemeente Zevenaar. Voor gemeentelijke gebouwen, waaronder ook de gebouwen 
die in beheer zijn bij Ataro gelden de volgende uitgangspunten: Maatregelen tot 500 euro en 
maatregelen die binnen 5 jaar kunnen worden terugverdiend worden gedekt uit de reguliere 
onderhoudsbudgetten. 

11. Pagina 100 e.v : In 2017 heeft de gemeenteraad in verband met de bepalingen van het BBV 
besloten om de planexploitatieperiode voor Zevenaar-oost te verlengen. Hoe zit het in dit verband 
met Middag Oost & Zwanewaay.  

Antwoord: 

Voor de complexen Middag Oost & Zwanenwaay was een dergelijk besluit niet nodig omdat de 
exploitatieperiode korter was/is dan 10 jaar. 

 

Middelen 

 

12. Pagina 117: overzicht EMU saldo 

Klopt de berekening? Moet het “exploitatiesaldo voor toevoeging aan c.q. onttrekking uit reserves” 
niet aansluiten bij het “saldo voor bestemming” in het financieel meerjarenbeeld? 
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Antwoord: 

Ja, het exploitatiesaldo voor toevoeging  en onttrekking aan de reserves hoort in feite gelijk te zijn 
met het saldo voor bestemming zoals opgenomen in het overzicht van baten en lasten. Op het 
moment  van de berekening  van het EMU-saldo was de begroting cijfermatig nog niet volledig 
gereed. Na de vaststelling van de begroting door de raad zal de berekening van het EMU-saldo 
aangepast worden en verzonden worden naar het CBS. 

 

13. Pagina 122/123: Staat van reserves en voorzieningen  

In de staat Reserves en voorzieningen zijn posten opgenomen waarvan niet duidelijk is waarvoor 
deze staan c.q. of ze nog worden ingezet, zoals: 

- Frictiekosten bezuinigingen 2011-2014   

- Claim werkzaamheden gemeentehuis 

-  Collegeprogramma 2014-2018 

- Bestemmingsplannen 

Graag hier mee duidelijkheid over. 

Antwoord: 

Algemeen: 

Het is de bevoegdheid van de gemeenteraad reserves in te stellen en aan te wenden. Alle bestaande 
reserves van de gemeente Zevenaar en Rijnwaarden zijn in deze beleidsarme begroting 
opgenomen. In 2018 zal in een aparte nota reserves en voorzieningen aan de gemeenteraad worden 
voorgelegd.  In deze nota worden alle reserves onder de loep genomen. 

 

- Frictiekosten bezuinigingen 2011-2014  / Vernieuwingskosten 

Uit deze reserve wordt  voor een periode van 4 jaar € 100.000 onttrokken ten gunste van de 

exploitatie voor frictie/vernieuwingskosten, welke verband houden met bijvoorbeeld  bezuinigingen 

en vernieuwing  binnen de gemeente Zevenaar. 

- Claim werkzaamheden gemeentehuis 

De raad heeft op 21-12-2016 het volgende besloten:  

Een krediet van € 505.000,- beschikbaar te stellen voor aanvullende noodzakelijke werkzaamheden 

nieuwbouw/verbouw gemeentehuis, genoemd en toegelicht in bijlage 2 van het raadsvoorstel, en 

dit krediet te dekken uit de algemene reserve.  

Door de verandering van de richtlijnen voor activeren en afschrijven in het Besluit Begroting en 

Verantwoording (BBV) is het verplicht om alle investeringen te activeren en over de verwachte 

toekomstige gebruiksduur af te schrijven. Conform het raadsbesluit is een bedrag van € 505.000 aan 

de Algemene reserve onttrokken en is een aparte bestemmingsreserve gevormd. De naam van deze 

reserves zal worden gewijzigd  in “reserve kapitaallasten werkzaamheden gemeentehuis”. Met 

ingang van 2018 zullen deze investeringen van € 505.000 plaats vinden en afgerond worden. Gelet 

op het afschrijvingsbeleid zullen de afschrijvingslasten van € 13.000, zoals in het overzicht Reserves 

en Voorzieningen is weergegeven,  met ingang van 2019 ten laste van deze reserve worden 

gebracht.  

-  Collegeprogramma 2014-2018 
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Het college van Rijnwaarden heeft gedurende de zittingsperiode een aparte bestemmingsreserve 
tot hun beschikking gehad, waarmee prioriteiten uit het collegeprogramma werden gedekt. Bij de 
jaarrekening 2017 van Rijnwaarden zal dit worden afgewikkeld. Wellicht dat een klein deel van dit 
budget nog wordt meegenomen om kosten, voor de activiteiten die zijn gestart in 2017 en in 2018 
worden afgerond, te dekken. Middels resultaatbestemming zal dit aan de raad worden voorgelegd. 

 

- Bestemmingsplannen 

Doelstelling is de egalisatie van de kosten van bestemmingsplannen. Tot instelling van deze reserve 
is besloten in de notitie gevolgen BBV in het najaar 2004. De jaarlijks schommelende kosten in 
relatie tot het opstellen en onderhouden van de bestemmingsplannen werd met deze 
bestemmingsreserve geëgaliseerd. In relatie tot de omgevingswet zal deze bestemmingsreserve 
worden geëvalueerd in de nota reserves en voorzieningen 2018. 

 

14. Waarom is de benaming overhead en welke posten zitten daar onder? 

Antwoord: 

Op basis van de BBV zijn de benamingen van taakvelden vastgesteld. Dit is dus een wettelijke 
verplichting. Welke posten opgenomen moeten worden onder het taakveld overhead is toegelicht in 
de Notitie Overhead (juli 2016) van de commissie BBV. De notitie kunt u vinden op 
http://www.commissiebbv.nl/begroten/notities-commissie/. 

 

Definitie overhead 

Om te kunnen vaststellen welke kosten verband houden met de sturing en ondersteuning van het 
primaire proces en zodoende gerekend kunnen worden tot de overhead, wordt een definitie van de 
overhead geïntroduceerd. Deze definitie luidt: alle kosten die samenhangen met de sturing en 
ondersteuning van de medewerkers in het primaire proces. 

 

15. Op welke wijze is de inflatiecorrectie van 1,4%  zowel aan de lasten- als de batenkant 
verwerkt? 

Antwoord: 

In de paragraaf lokale heffingen is onder de tabel opbrengsten (pagina 60 pdf en online 254) 
opgenomen dat bij de geraamde opbrengsten nog geen rekening is gehouden met de 
inflatiecorrectie van 1,4%. 

Bij de trendmatige aanpassingen onder  Financiën (pagina 106 pdf en online 304) is toegelicht dat in 
het saldo van de begroting al wel rekening is gehouden met de inflatiecorrectie van 1,4%. 

In het begrotingssaldo van € 1.979.000 (pagina 108 pdf en online 305) is een verhoging van de lasten 
opgenomen van € 130.000, hier staat een hogere opbrengst als gevolg van de inflatiecorrectie van €  
140.000 tegenover. Per saldo is het effect van de inflatiecorrectie op de begroting € 10.000. 

 

Bovenstaande posten zijn in het financieel startdocument geraamd, maar zijn nog niet toegerekend 
aan de specifieke posten in de begroting. In de kadernota zal de inflatiecorrectie aan de specifieke 
posten worden toegerekend. Ten aanzien van de belastingen zal nog rekening moeten worden 
gehouden met de besluitvorming van de gemeenteraad over de harmonisatie van de tarieven 

 

16. Pagina 82: Kan er een organogram worden weergegeven bij de formatietabel? 

Antwoord: 

http://www.commissiebbv.nl/begroten/notities-commissie/
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Deze  zal naar later naar u worden verzonden. 
 

17. Pagina 63: Kan het risico op het sociaal domein worden uitgesplitst in de diverse 
onderdelen (Wmo, jeugdzorg)? Hoe is het bedrag tot stand gekomen? 

Antwoord: 

Uitgaande van een begroting die uitgaat van evenwicht tussen kosten en rijksbijdragen is het nodig 
een buffer te hebben om schokken op te vangen.  

In de commissievergadering samenleving van 12 september 2017 (punt 7) is het risico voor het 
sociaal domein van de oude gemeente Zevenaar aan de orde geweest. In het evaluatiedocument is 
een risico van 1,9 mln aangehouden. Voor de gemeente Rijnwaarden is het risico voor het sociaal 
domein ingeschat op 0,8 mln. Dit is gebaseerd op actualisatie van de risico’s op basis van het model 
van oud Zevenaar. 

De risico’s zijn bepaald voor de onderdelen WMO en jeugd. Op basis van deze analyse is 
geconcludeerd dat de risico’s hoofdzakelijk relateren aan de jeugd. 


